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Příloha č. 5 

Rozhovor – žákyně Tereza Z. 

Ahoj Terezo, pověz mi, co pro tebe znamená rodina? 

Úplně všechno. Mám štěstí, naše rodina je skvělá. 

Řekni mi o ní něco. 

Mám mladší sestru, chodí do 5. třídy základní školy, tatínek pracuje jako zámečník, maminka 

je zdravotní sestra v soukromé ordinaci. Žije s námi i dědeček a babička. Jsem moc ráda doma. 

Snažím se oplácet celé naší rodině to, co dávají oni mně, a hlavně to, jak se mnou všechno 

aktivně prožívají. A nejen školní záležitosti a gastronomické soutěže. Moje malá sestra je 

nemocná … má epilepsii a to mě trápí. Kdykoliv můžu, mamince s ní ráda pomáhám. 

Jak trávíš svůj volný čas? 

Táta je aktivní myslivec. Chodím s ním moc ráda do lesa, na hony i na střelby. A když nejsem 

ve škole nebo v lese, jsem doma v kuchyni a s mámou společně pečeme. 

Zmínila jsi tuto školu. Letos jsi nastoupila do nástavbového oboru. Jak probíhalo tvoje 

vzdělávání? 

Základní školu jsem navštěvovala v Krucemburku, bydlíme zde. Bavily mě předměty výtvarná 

výchova a přírodopis, na vysvědčení jsem mívala dvojky. Původně jsem uvažovala o studiu na 

umělecké škole. Moje prababička ovšem měla pekárnu a maminka velmi ráda a dobře peče. 

Proto jsem se rozhodla pro obor cukrář na SŠG AK. 

A jak se ti s prospěchem daří zde? 

Mám pocit, že se stále zlepšuje, dokonce jsem měla na konci 3. ročníku vyznamenání. 

A závěrečné zkoušky jsem absolvovala se samými jedničkami a opět s vyznamenáním. Nebylo 

to ale vždy bez problémů. Ve 2. ročníku jsem řešila vážné osobní problémy. Právě v této době 

jsem se totiž rozešla se svým přítelem a delší dobu jsem se s tím vyrovnávala. Mělo to vliv i na 

můj prospěch. I na to, že se mi nepodařilo složit závěrečné zkoušky v autoškole. Moc jsem se 

tím trápila a musela je opakovat. Někdy ve škole narážím na problém, kdy si příliš nevěřím, 

a to především ve všeobecně vzdělávacích předmětech. Ale učitelé nám v tom moc pomáhají. 

I přesto jsem se rozhodla pokračovat na této úžasné škole v nástavbovém studiu, v oboru 

Gastronomie, a získat tak úplné středoškolské vzdělání. V současnosti  mám  druhý nejlepší  

prospěch ve třídě a připravuji se na maturitní  zkoušku. 

Zvolený obor tě evidentně baví, samé jedničky u závěrečných zkoušek jsou jasným 

důkazem. A prý se dobrovolně účastníš cukrářských soutěží … 

Ano, beru je jako kreativní příležitost a důležitou praktickou zkušenost. Ráda vymýšlím nové 

dorty, jejich tvar, složení, postupy a neotřelé materiály. Jako například na mezinárodní 

gastronomické soutěži Gastru Hradec v loňském školním roce. Tam se mi dokonce podařilo 

i vyhrát. Jsem na to pyšná. Získala jsem absolutní vítězství v mojí kategorii s výrobkem, který 
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jsem připravovala naprosto sama. Od technického návrhu až k vlastnímu praktickému 

provedení – a na to jsem pyšná. 

Gratuluji. Přibliž mi to, prosím. 

Fascinuje mě les a veškerý život v něm. Rozhodla jsem se zvolit si něco z něj pro můj výrobek. 

A spojila jsem v něm vícero věcí. Myslivost, indiánské horoskopy a pečení dortů. Na výrobku 

jsem pracovala více než 160 hodin, musela si nastudovat anatomii jednotlivých zobrazených 

zvířat, během pobytu v lese jsem sbírala kůru stromů. Velmi mi záleželo na tom, aby výsledek 

byl co nejvěrohodnější. Pomáhala mi celá rodina, v čele s dědou, který mi vyrobil samotnou 

konstrukci výrobku. Samotné dílo vážilo přes 22 kg, práce na něm byla náročná i fyzicky. 

Většinu produktu jsem si dělala sama doma, s učiteli odborného výcviku ve škole jsem 

konzultovala některé technologické postupy a případně ověřené zdroje potřebných surovin. 

Hodně mi pomohly i cukrářské kurzy s profesionály z oboru, které jsem předtím měla možnost 

absolvovat právě ve škole. Na druhou stranu, nebyla to moje první účast v tak významné 

soutěži. Už jsem měla určité zkušenosti, mohla jsem pracovat hlavně sama tak, jak mi to 

vyhovuje. 

Terezo, jsi velmi ctižádostivá, komunikativní, samostatná, daří se ti na teorii i na praxi. 

A jaké máš plány do budoucna? 

Rozhodně chci zůstat věrná cukrářskému oboru a šířit slávu české cukrářské školy. Chtěla bych 

se posouvat stále kupředu a dále se vzdělávat. Uvažuji i o zahraničí, sleduji a obdivuji zejména 

ruské a ukrajinské cukrářky (Nina Tarasová, Dinara Kasko a jejich umění). A možná, že … no 

docela se to rýsuje … nevylučuji do budoucna práci jako učitelka odborného výcviku oboru 

cukrář na naší škole. A musím říct … moc ráda bych to dělala. 

Děkuji ti za příjemný rozhovor. Ať se ti v životě vše daří.  

Děkuji i já vám. Bylo to fajn. A možná se ještě setkáme u dobrého dortíčku. 

Na diktafon nahrál a zapsal    PhDr. Mgr. Milan Matějů v. r. 

                školní inspektor 

Ve Žďáře nad Sázavou 9. 5. 2018 


